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Summary

        
One hundred and three patients were endoscopically examined by means of “GIF-D” type (Olympus) of upper G-I endoscope, using direct dye scattering method. As a scattered dye, 0.2% of indigocarmine solution was sprinkled to 40 cases of them and 0.2% of methylene blue solution was used to 27 cases. To the remainder, both dyes were scattered two times separately. From these studies, we could obtain the followed results. 1. As the effect of the dye scattering method using 0.2% of indigocarmine solution, 17 cases of minute elevation could be found from 58 unrecognized cases by an usual endoscopy, and 30 cases of minute depression could be observed among 67 unrecognized cases by an usual endoscopy. 2. One or two minutes after scattering 0.2% of methylene blue solution, each duodenal villi became to be stained in normal duodenal mucosa. Furthermore, the stainability of duodenal mucosa was proved to be corresponding to the healing process of duodenal ulcer or the degree of glandular maturity of duodenal mucosa, from the comparative histological studies of the stained and unstained duodenal mucosa. 3. From these facts, we can conclude the stainability of duodenal mucosa by the methylene blue solution should be considered as the sign for complete healing of duodenal ulcer or duodenitis.


      
        
Zusammenfassung

        
Bei 103 Patienten wurde anläßlich einer Untersuchung mit dem Olympusinstrument GIF-D die Duodenalschleimhaut mit Farbstoff besprüht. Bei 40 Patienten wurde eine 0,2%ige Indigocarminlösung, bei 27 eine 0,2%ige Methylenblaulösung und bei den restlichen beide Farbstoffe in getrennten Untersuchungsvorgängen verwandt. Folgende Beobachtungen waren zu machen: 1. Nach Indigocarmin fanden sich bei 17 von 58 makroskopisch unauffälligen Patienten winzige Erhebungen in der Schleimhaut und bei 30 von 67 kleine Einsenkungen. 2. Eine oder 2 Minuten nach Aufsprühen von Methylenblau färbte sich jede einzelne Zotte an. Die Anfärbbarkeit der Schleimhaut korrespondierte mit dem Heilungsprozeß des Ulcus duodeni und der Ausreifung der Duodenalschleimhaut, wie vergleichende histologische Untersuchungen zwischen angefärbter und nicht angefärbter Schleimhaut ergaben. 3. Daraus erhellt, daß die Anfärbbarkeit der Dünndarmschleimhaut mit Methylenblau als verläßliches Kriterium einer vollständigen Abheilung eines Ulcus duodeni oder einer Duodenitis angesehen werden kann.


      

Key-Words

Vital staining - duodenal ulcer - duodenitis - glandular maturity - dye scattering method
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